

occupied with the Books belonging to an institution called the *Montreal Library*, but which lately have been removed, the said Room being now required by the Prothonotaries for other purposes. That the said Library is of great public benefit, and the Petitioners are desirous, for the encouragement thereof, to erect a building to be called the *Montreal Library*, but the difficulty of procuring a suitable and convenient Lot of Ground for this purpose, would greatly retard so desirable an object. That a great part of the Lot of Ground so granted, and held by the said Prothonotaries now remains vacant, and unappropriated for any purposes of the said Grant, as more fully appears by the plan thereof, hereunto annexed, and the Petitioners conceive that the erection thereon of a building for a Public Library, would in no wise infringe upon the said establishment of a Court House and Offices, but would tend to embellish the same. And the Petitioners therefore beg leave to state, that the North-West corner of the back front of the said Lot of Ground, from its situation cannot be wanted or used for any Offices for the said Court House, and that sixty feet thereof, in front, by eighty-nine feet in depth, as described on the said plan, would be a very fit and convenient spot for erecting a suitable building for the said Library.

The Petitioners therefore pray that an Act of the Provincial Parliament may be passed, to permit and allow the said Prothonotaries of the Court of King's Bench for the said District, to suffer the Petitioners and their successors and representatives as Directors and Proprietors of the said Library, in such manner and under such restrictions as to its wisdom it shall seem fit, to occupy the said sixty feet in front, and eighty-nine feet in depth, on the north-west corner of the aforesaid Lot of Ground, for the purpose of erecting thereon a Public Building to be called the *Montreal Library*, and to be used as such, without the said Prothonotaries thereby incurring the forfeiture of the said Grant so made by the said Letters Patent, under the the supposition that they had not fulfilled the conditions of the said Grant.

On motion of Mr. *M'Cord*, seconded by Mr. *Neilson*,

*Resolved*, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

*Ordered*, That Mr. *M'Cord*, Mr. *Cherrier*, Mr. *Molson*, Mr. *Cuvillier*, and Mr. *Jones*, do compose the said Committee.

A Petition of divers inhabitants of the Parish of *Saint Ambroise*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Gauvreau*, and the same was received and read; setting forth, That they are informed Mr. *Thomas Lee* hath applied to the House for an Act empowering him to open a Road from *Côte d'Abraham*, to the Village of *L'Ancienne Lorette*, in the County of *Quebec*, with a right of establishing Turnpikes along the said Road. That the Petitioners have every reason to believe it to be the intention of the Petitioner to make use, for this purpose, of that part of the existing Highway which leads from *Quebec* to *Scott's Bridge*. That the Petitioners, being by the existing Laws, bound to keep in repair the Highways, and bye-Roads beyond *Scott's Bridge*, humbly represent, that such a right invested in Mr. *Lee*, would become highly detrimental to them, inasmuch as they would remain charged with the repairing of their own roads, and in addition thereto, would have Toll to pay for passing and repassing. Wherefore the Petitioners pray that it please the House to abstain from granting to their detriment the right now prayed for by Mr. *Lee*, unless upon condition that the Petitioners be exempted from paying Toll for using the proposed Road.

On motion of Mr. *Gauvreau*, seconded by Mr. *Neilson*,

*Ordered*, That the said Petition be referred to the Committee to whom was referred the Petition of *Thomas Lee*, Esquire.

mais ils ont dernièrement été changés de place, les Protonotaires ayant besoin de ladite Chambre pour d'autres fins. Que ladite Bibliothèque est d'un grand avantage pour le Public, et les Pétitionnaires, pour l'encourager, désireroient ériger une bâtisse sous le nom de *Bibliothèque de Montréal*; mais la difficulté de trouver un Lot de terre propre à cet objet retardera beaucoup un projet si désirable. Qu'une grande partie du Lot de terre ainsi accordé et tenu par lesdits Protonotaires demeure maintenant vacante et non appropriée pour aucune des fins dudit Octroi, ainsi qu'il appert plus amplement par le Plan d'icelui ci-annexé, et les Pétitionnaires conçoivent que l'érection d'une bâtisse sur icelui pour une Bibliothèque Publique, n'enfreindroit nullement sur ledit Etablissement d'une Salle d'Audience et de Bureaux, mais tendroit à l'embellir; et les Pétitionnaires prennent la liberté d'exposer que le coin du Nord-Ouest sur le derrière dudit Lot de terre, d'après sa situation, ne peut être requis ni employé pour aucun Bureau pour ladite Salle d'Audience, et que soixante pieds d'icelui de front sur quatre-vingt-neuf pieds en profondeur tel que décrit audit Plan, seroit un endroit très-convenable et commode pour ériger une Bâtisse pour ladite Bibliothèque. C'est pourquoi les Pétitionnaires prient qu'il puisse être passé un Acte du Parlement Provincial pour permettre aux Protonotaires de ladite Cour du Banc du Roi pour le dit District, de laisser occuper par les Pétitionnaires, et par leurs Successeurs et Représentans, comme Directeurs et Propriétaires de ladite Bibliothèque, en telle manière et sous telles restrictions que la Chambre jugera convenables, lesdits soixante pieds de front sur quatre-vingt-neuf pieds en profondeur, sur le coin Nord-Ouest du susdit Lot de terre, aux fins d'y ériger une Bâtisse publique sous le nom de *Bibliothèque de Montréal*, pour être employée comme telle, sans que par là lesdits Protonotaires encourent la confiscation de l'Octroi ainsi fait par lesdites Lettres Patentes, sous la supposition qu'ils n'auroient pas rempli les conditions dudit Octroi.

Sur motion de Mr. *M'Cord*, secondé par Mr. *Neilson*,

*Résolu*, Que ladite Requête soit référée à un Comité de cinq Membres, pour en examiner le contenu et en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

*Ordonné*, Que Mr. *M'Cord*, Mr. *Cherrier*, Mr. *Molson*, Mr. *Cuvillier* et Mr. *Jones* composent ledit Comité.

Une Requête de divers Habitans de la Paroisse de *Saint Ambroise*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Gauvreau*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que les Pétitionnaires sont informés que Mr. *Thomas Lee* se seroit adressé à la Chambre aux fins d'obtenir une Loi pour l'autoriser à ouvrir un Chemin depuis la *Côte d'Abraham* jusqu'au Village de *L'Ancienne Lorette*, dans le Comté de *Quebec*, avec droit de faire établir des Barrières de Péage dans ledit Chemin. Que les Pétitionnaires ont tout lieu de croire que le Pétitionnaire se propose de se servir pour cet objet de cette partie du Chemin du Roi actuel qui conduit de *Quebec* jusqu'au Pont de *Scott*. Que les Pétitionnaires étant obligés par les Lois maintenant en force à l'entretien des Chemins et Routes au delà dudit Pont de *Scott*, représentent humblement qu'un privilège ainsi accordé audit *Sieur Lee*, leur seroit très-préjudiciable, en ce qu'ils demeureroient toujours tenus et obligés à l'entretien de leurs propres Chemins, et se trouveroient en outre forcés à payer un droit de Péage pour aller à la Ville et en revenir. Pourquoi les Pétitionnaires supplient humblement la Chambre de ne point accorder le Privilège exclusif ainsi demandé par le *Sieur Lee*, à leur préjudice, à moins que les Pétitionnaires ne soient exemptés de payer aucun droit ou péage dans le Chemin ainsi proposé.

Sur motion de Mr. *Gauvreau*, secondé par Mr. *Neilson*,

*Ordonné*, Que ladite Requête soit référée au Comité auquel a été référée la Requête de *Thomas Lee*, E.